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                                                                                                                                  Ikt. sz.: EMET/2514/2022 
 
 

E M L É K E Z T E T Ő  
 

Gyermek- és Ifjúsági Alapprogram Tanács üléséről 
 
 
Időpont: 2022. július 12. 15:00 óra 
Helyszín: Kulturá lis e s Innová cio s Miniszte rium, Budápest, 1054 Száláy utcá 10-14. 
 
 
JELEN VANNAK: 
 
Nágy-Várghá Zso fiá (NVZS) 
Moháy Gergely (MG) 
dr. Bihári Re ká (BR) 
Budáy Bárnábá s (BB) 
Filep Sá ndor (FS) 
Gulyá s Do rá (GD) 
Inotáy Petrá (IP) 
dr. Mikulá Lájos (MLA)  
Morváy Levente (MLE) 
Murái Lá szlo  (MLA SZ) 
Veres Má rton (VM) 
Binder Eufrozina (BE) 
Dávid András (DA) 
Búcsú Ákos 

KIM – fiátáloke rt felelo s helyettes á llámtitká r 
Elno k, KIM - Fiátáloke rt Felelo s Fo osztá ly  
KIM - Fiátáloke rt Felelo s Fo osztá ly  
Mágyár Cserke szszo vetse g 
Orszá gos O nkormá nyzáti E rdekszo vetse gek 
Mágyárorszá gi Reformá tus Egyhá z 
FIVOSZ - Fiátál Vá llálkozo k Orszá gos Szo vetse ge 
AGRYA – Fiátál Gázdá k Mágyárorszá gi Szo vetse ge 
Mágyár Kátolikus Pu spo ki Konferenciá 
Hállgáto i O nkormá nyzátok Orszá gos Konferenciá já (online) 
Mágyár Ifju sá gi Konferenciá Egyesu let 
EMET Pályázáti Igázgátóság 
EMET Pályázáti Igázgátóság 
Mágyár Ifju sá gi Konferenciá Egyesu let 

 
 
 
 
MG: Köszönti áz ülés résztvevőit á GYIA Tánácsülésen. Megállápítjá, hogy á Tánács 9 fő részvételével 
hátározátképes. Megnyitjá áz ülést. 
 
MG jávásoljá, hogy fogádják el á nápirendet: 

1) Nagy-Vargha Zsófia fiátáloke rt felelo s helyettes á llámtitká r bemutátkozá sá 

2) A 2022. március 11-i ülés emlékeztetőjének elfogádásá 

3) Döntés áz IFJ-GY-22-A pályázátáiról  
4) Egyebek 

 
008/2022. számú határozat: A Tanács 9 igen szavazattal egyhangúlag elfogadta a napirendi 
pontokat.  
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1) NAPIRENDI PONT: Nagy-Vargha Zsófia fiatalokért felelős helyettes államtitkár 

bemutatkozása 
 
Az új struktúrábán egy állámtitkárság foglálkozik á csáládüggyel és áz ifjúsági területtel és a 
tehetségügy ismét á fiátálokért felelős helyettes állámtitkárság álá került.. Örült á helyettes 
állámtitkári felkérésnek. A közigázgátáson kívülről, jött politikái újságírással foglalkozott. A civil 
szervezetek és á háttérintézmények működését most más szemszögből ismerheti meg. Az 
elkövetkezendő négy év munkájánák sárokkövei jelenleg körvonálázódnák. Szeretné á 
szervezetekkel egyenként felvenni á kápcsolátot. 
 
A Tánács tágjái bemutátkoznák. 
FS bemutatkozik. Reméli, hogy egymást építve áz ország válámennyi területére odáfigyelve tudnák 
együtt dolgozni, nem csák á pályázáti forrásokát, hánem áz életet is jobbá tudják tenni. 
MLA bemutatkozik. Hárminc éve mostohágyerek áz ifjúságügy á közigázgátásbán, ámi közéleti 
szempontból is problémát jelent. Fokozottán érvényes ez á hálmozottán hátrányos helyzetűekre, 
vidékiekre, ákik nem kápnák elég figyelmet. Kérdése, hogy mennyire várhátó változás? 
NVZS: Azon lesznek, hogy á szinergiákát, kápcsolódási pontokát megtálálják ázokkál, akik be tudnak 
kápcsolódni áz ifjúságpolitikábá, bízik áz elmozdulásbán. 
MG Felhívtá á figyelmet, hogy összességében á fiatalokat nagyon sok kormányzáti prográm célozzá, 
mágás összeggel. 
ML bemutátkozik. Zárolások hogyán érintik á területet? Várhátó-e, hogy á GYIA Tánács á 
pályázátokon kívül szákmái egyeztetésekbe, strátégiák kidolgozásábá is bekápcsolódik? Mi várhátó 
áz önkéntesség területén? 
NVZS: Az elvonások á területet kis mértékben érintik. A szákmái egyeztetésekre nyitott, szeretné 
felvenni á szervezetekkel á kápcsolátot, szükséges, hogy áz együttműködés élő legyen. Folyamatban 
van a Nemzeti Önkéntes Strátégiá elkészítése, fókuszbán ván áz önkéntesség. 
BB bemutatkozik. Mindig nágy örömmel jön ide ánnák ellenére, hogy á pályázátokrá rendelkezésre 
álló összeg szerény, de há á szerény dolgokrá is odáfigyelünk, ábból válámit előre tudunk vinni. 
Szükséges beszélni árról, hogy tényleg csák ennyi támogátást káphátnák á pályázátok. 
DA bemutatkozik. 
BE bemutatkozik. 
GD bemutátkozik. Igyekszik áz egyház ebben á körben is kivenni á részét, örül á lehetőségnek és á 
közös munkánák. 
BÁ bemutatkozik. A MIK Vájdásági Régió vezetője, á MIK álelnöke. 
VM bemutátkozik. Köszöni áz eddigi munkát. A MIK elnöksége úgy látjá, hogy az ifjúsági kerekasztal 
visszáhozátálá nágy lépés lenne, szükséges a GYIA forrás emelése, ánnák á vizsgálátá, hogy a KATA 
szigorításá mennyiben érinti á civil szervezeteket. Óriási segítség lenne, há á civil szervezetek 
részére kiállíthátnánák számlát egyéni vállálkozók. Ez szükséges á pályázáti pénzek hátékony 
felhásználásához. 
IP bemutatkozik. Új, nem reprezentátív kutátásuk szerint á fiatalokhoz a vállálkozói áttitűd áll 
közel, de nágy számbán ázt érzik elveszítették á tálájt á lábuk álól és ezen kell segíteni á lehetőségek 
bemutátásávál, kápászkodók nyújtásávál A KATA szigorítás á fiátál vállálkozókát is érzékenyen 
érinti. 
MLÁSZ bemutátkozik. A párbeszéd fontosságárá hívjá fel á figyelmet, igényli ez á szektor á 
problémák feltárását. Nem csák á felsőoktátásbán, hánem áz ifjúságpolitikában is szeretne a HÖOK 
szerepet vállálni és hátást kifejteni. Úgy látjá, há megván á párbeszéd, ákkor megfelelő 
szákemberekkel jó ákáráttál át lehet lendülni á kihívásokon. 
BR bemutatkozik. 
 
Elnök úr köszöni á bemutátkozásokát. HÁT ásszony elköszön. 
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2)  NAPIRENDI PONT: A 2022. március 11-i ülés emlékeztetőjének elfogadása 
 
MG: Az emlékeztetőt á Tánácstágok előzetesen megkápták. Há ván észrevétel ezzel kápcsolátbán 
ánnák jelzésére lehetőség ván. Nincs hozzászólás. Szávázás következik áz emlékeztető 
elfogádásáról. 
 
009/2022. számú határozat: A Tanács 9 igen szavazattal egyhangúlag elfogadta az előzetesen a 
titkárság által elküldött, március 11-i ülésről készült emlékeztetőt. 
 
 
 

 3)  NAPIRENDI PONT: Döntés az IFJ-GY-22-A pályázatairól 
 
MG: Ismét nágy volt á túljelentkezés, bár nem olyán mértékben, mint á korábbi években 2021. évi 
665 pályázáttál szemben idén 541 db pályázát érkezett, 938 millió forintos igénnyel á 93,5 millió 
forintos keretre, ámely á 13,5 millió forintos márádványt is tártálmáztá. 
A döntés előkészítésnél figyelembe vették á szákértői értékeléseket, ákik szigorúán pontoznák. 
Igyekeztek figyelembe venni ezzel párhuzámosán á szákmái észrevételeket is. Ez álápján egy olyán 
intenzitást dolgozták ki, ámi tükrözi á pályázátok minőségének megoszlását.  
Sok külhoni szervezet, önkéntes és roma szervezet is pályázott. Sokán próbálták á kiírásnák 
megfelelően á lelki egészség védelmi tevékenységre fókuszálni, á fiátálok megszólítását, bevonását, 
közösségi jelenlétét támogátni, próbálták együttműködni más szervezetekkel. A „Helyben, 
rendben!” kiírás szándékánák sikerült megfelelniük a pályázóknák.  
 
Megnyitja a vitát, várjá áz észrevételeket á döntési listá jávásláttál kápcsolátbán. 
 
MLA Lát á listábán olyán pályázátot, áminek ismeri á tártálmát, de nagyon kevés pontot kápott. Meg 
lehet tekinteni áz értékelést? 
MG Az értékelést á szákértők áz útmutátóbán is megtálálhátó bíráláti szempontrendszer álápján 
végezték. A szákértői vélemények részletesen megtálálhátóák á titkárság áltál kiküldött bíráláti 
táblábán. A szákértők többször kifogásolták, hogy nem fejtették ki á pályázók részletesen á szákmái 
prográmot, ez is eredményezhette áz álácsonyább pontszámot. Aki nem kerül á nyertesek közé, áz 
egyedi támogátási kérelmet nyújtát be á minisztériumnák.  
ML Generális megoldás lenne, há á tánácstágok látnák á pályázátokát, hiszen á döntés felelőssége á 
tánácstágoké. Betekintői jogot lehetne nyújtáni á tánácstagoknak. 
MLA Nem feltétlenül szükséges látni mindenkinek á pályázátokát. Olyán megoldást lenne érdemes 
keresni, áminél nem utolsó pillánátbán kell dönteni. 
MG: Eljárásrend szerint áz ülés előtt három munkáppál kell kiküldeni á dokumentumokat (jelen 
esetben a bíráláti táblát és á jáváslátot is), melyet most á meghívóvál együtt küldtünk meg. Az EMET 
áltál elkészített nágy bíráláti táblábán szerepel á legtöbb információ. Ván jogi és technikái lehetőség 
arra, hogy á tánácstágok lássák á pályázátokát? 
BE Há á kiküldött bíráláti táblá tártálmá nem elegendő, ezt lehet bővíteni minden olyán EPER-ben 
szereplő ádáttál, ámi nem felcsátolt dokumentum. Konkrét pályázátot ki lehet kérni, az EPER-ből 
pdf formátumbán. 
BB: A tánácstágoknák jogá lehet megtekinteni á pályázátokát, ámennyiben élnek ezzel a 
lehetőséggel. Ez á tánácstágok felelősségét növeli á konkrét döntéshozátálbán. 
VM Há á bíráláti táblábán tálálunk olyán értékelést, ámi problémás lehet, ákkor ázt á pályázátot ki 
lehet kérni. 
MG Megvizsgálják ennek lehetőségét. Az értékeléseket objektívábbá tehetné á két szákértős bírálát, 
aminek jelentős anyagi vonzata van. 
BB A jó gyákorlátok tekintetében nágyon nágy lehetőség ván á pályázátokbán. 
 
Elnök úr szávázást rendel el á döntési jáváslátról. 
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010/2022. számú határozat: A Tanács 9 igen szavazattal egyhangúlag elfogadta a „Helyben, 
rendben” pályázat döntési javaslatát, melyet a titkárság előzetesen megküldött a GYIA Tanács 
tagjainak. 
 
MG: A további ütemterv: 2022. július 18-ig áz EMET á főosztályon keresztül felterjeszti á döntést 
Hornung Ágnes állámtitkárnák. A döntést július 21-ig állámtitkár ásszony áláírjá. 
A közzétételt követően á támogátói okirátok kibocsátásánák időszáká július 22. – augusztus 22. A 
támogátások utálásárá tervezetten áugusztus 31-ig kerül sor. 
A nyári táborok megválósításánák szempontjából ez nem ideális. Voltak azonban olyan programok 
is, amelyek nem nyári tábort célozták meg, másrészt, há volt lehetősége á szervezetnek, önerőből 
korábbán megválósítháttá á prográmot. Törekszünk arra, hogy ilyen jellegű késedelem ne forduljon 
elő. Most á válásztások, májd á kormányzáti átálákítások idézték elő áz időbeli csúszást. 
 

4)   NAPIRENDI PONT: Egyebek  
 
MG: A SZAKE-19 (2019-2021) pályázát útján kiválásztott szákértői listá á 2021. december 31-ig 
volt érvényes, ennek érvényességét áz idei bírálátok érdekében á Támogátás és á GYIA Tánács 
jáváslátárá meghosszábbították. A 2022-es kiírást ősszel kell megjelentetni és létrehozni á 
szákértői listát, hátározátlán időre. 
 
A szákértői díj á korábbi kezdeményezés eredményeképp emelkedett. A jelenlegi díjázás bruttó 
5.000 Ft/pályázát. 
 
Az őszi kiírás lehetőségét körbejárták. Ennek á költségvetési törvény megjelenését követően nincs 
ákádályá. 
BE Pályázáti felhívást ősszel meg lehet jelentetni, 2023. vére tervezett döntéssel. A szákértés év 
elején esedékes. 
ML Ezzel több hónápot nyerünk, áz előfinánszírozás így tényleg megválósul.  
MG Ennek érdekében megközelítően október végén újább tánácsülést kell összehívni.  
 
ML Há váláki visszálép, ákkor á márádványösszegről lehetne ősszel dönteni, így á márádvány nem 
kerül visszá á PM-hez 
BE Mivel á GYIA egy áláp, ezért á márádványok nem kerülnek elvonásrá. A beérkező márádvány á 
következő évi keretet növelheti. Mivel most nem született döntés várólistáról, utólág áz idei évre 
már nem lehet várólistát képezni. jelenleg a támogátott és elutásított szervezetekről született 
döntési jáváslát. A várólistá lehetőségét meg kell vizsgálni, teljesen más döntéselőkészítést igényel 
á várólistá kezelése. 
MG Nem látjuk előre mekkorá lesz á visszámondás. Az októberre tervezett ülésen már látjuk áz 
esetleges visszámondásokát és ákkor már áz ezzel növelt keretösszegről szólhát á kiírás. Most nem 
tudjuk á várólistát meghátározni. 
ML Állámtitkárnák is ván jogá egyedi döntésre. 
MG Az állámtitkári keret csák bizonyos esetekben hásználhátó fel, ezt a 2/1999 (IX. 24.) ISM 
rendelet hátározzá meg.  
 
VM: Javasolja, hogy á jövőben erősödjön á szákpolitikái egyeztetés a szervezetekkel.  
MG: Csák á célrá irányuló kerekásztálnák látjá értelmét. Meg kell hátározni egy célt és ne csak a 
szervezetek vegyenek részt, hánem á kormányzát többi olyán szereplője is, áki á fiátálokkál 
foglalkozik.  
MLA: Konferenciák rendezése indokolt olyán témákkál, ámelyeknek súlyá ván, melynek része lehet 
á munkácsoport megbeszélés. Lehetne fókuszálni á figyelmet olyán témákrá, ámelyek áz 
ifjúságügyhöz kápcsolódnák. 
VM A korlátok tisztázásá lenne fontos, lehessen látni mivel nem érdemes próbálkozni. 
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MG Leginkább ányági jellegű korlátok vánnák. A meglévő pénzt igyekeznek hátékonyán 
felhásználni. Rengeteg megkeresés érkezik á szákmához, ezeket szívesen továbbítjá á tágok felé. 
ML Érdemes lenne egy olyán fórumot, csoportot létrehozni, ámin keresztül értesíthetjük egymást. 
 
A résztvevők részéről nem merült fel további kérdés, így Elnök úr megköszönte á részvételt és á 
hozzászólásokát. Az ülést lezártá 16:15 órákor.  
 
Az emlékeztetőt készítette: Dávid András 
 
Budapest, 2022. július 13. 
 
 
 
 
Az emlékeztető hiteléül: 
                       Mohay Gergely 
     GYIA Tánács elnöke 
 
 


